

**AWARD CITATION**

- |    |                               |  |
|----|-------------------------------|--|
| 1. | Surname, name and middle name | DREPIN PETR STEPANOVICH  |
| 2. | Rank                          | Sr. Lieutenant   |
| 3. | Position and unit             | Rifle company commander, 1030 rifle regiment,<br>260 rifle division. |

is recommended for a state award order "RED STAR"

- |     |   |  |
|-----|---|--|
| 4.  | Birth year  | 1906   |
| 5.  | Nationality   | Russian  |
| 6.  | Party membership  | VKP(b) member candidate                        |
| 7.  | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | In Patriotic war on Don and Stalingrad fronts. |
| 8.  | Wounds and contusions   | None   |
| 9.  | In Red Army service since   | since 1941                                     |
| 10. | Drafted by which induction station  | Tashkent town military commissariat.           |
| 11. | Previous awards   | None   |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address                               | <i>intentionally obscured</i>                  |

---

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**

---

Comrade DREPIN proved himself as a courageous, decisive and wilful commander during the offensive in the period 17/Jan- 03/Feb of 1943.

During the advance in the ravine Vishnevskaya on the 01 February 1943, his unit was the first to rush into the enemy dugouts. The Germans occupying the dugouts were eliminated. In total, 196 enemy troops eliminated and 86 taken prisoner, 36 dugouts were captured. Personally, comrade DPREPIN eliminated 7 officers, 17 enemy soldiers, and two light machine-guns by means of hand grenades.

During the attack at the "Silikat" factory on the dawn of 02 February 1943, DREPIN's company secretly and without losses advanced to the attack starting point and pushed into a melee fight with the enemy. As the result of this action, the "Silikat" factory was captured by 12:00. Up to 200 enemy troops were eliminated and 960 taken prisoner in this engagement. 4 guns, 2 ammunition depots, 42 vehicles were captured. Comrade DREPIN is devoted to the Lenin-Stalin party and the Socialist Motherland. He deserves a state award - order "Red Star".

Commander of 1030 rifle regiment

07 February 1943



Major

*signature* /OKHASCHEV/

---

**II. Conclusion of the superiors**

---

I bestow with order "Red Star"

Commander of 260 rifle division

Colonel *signature*

10 February 1943



---

**III. Conclusion of Army Military Council**

---

---

**IV. Conclusion of the Front Military Council**

---

---

**V. Conclusion of the award commission**

---

---

**VI. Award record**

---



106

Все графы заполнять полностью

### НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. Фамилия, имя и отчество Дрепин Петр Степанович  
 2. Звание Ст. лейтенант 3. Должность, часть Командир стрелковой роты 1030 Стрелкового полка 260 СД

Представляется к государственной награде орденом «Красная Звезда»  
 4. Год рождения 1906 5. Национальность русский 6. Партийность чл. ВКП(б)  
 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях в пользу СССР и отечественной войне (где, когда) Отечественная война Донской и Сталинградский фронт с 1.09.1942г.

8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне ранений не имеет  
 9. С какого времени в Красной Армии с 1941г. 10. Каким РВК-призван

Машинейским РВК г.р. Машинетта  
 11. Чем ранее награжден (за какие отличия) наград не имеет  
 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

ПОДШИВКИ  
ДЛЯ

#### Конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Тов. Дрепин за время наступательных боев с 17.01.43г. по 3.02.43г. проявил себя смелым, решительным, волевым командиром. 1 февраля 43 года при наступлении в долину Вилиеваз его подразделение первым ворвалось в блиндажи противника, немцы были уничтожены в блиндажах. Уничтожено 196 солдат и офицеров, взято в плен 86, захвачено блиндажей 36, лично сам тов. Дрепин уничтожил 7 офицеров 17 солдат, два ручные пулемета - зенитного.

2 февраля при наступлении на завод Шмидта подразделение тов. Дрепина на рассвете скрытно подошло на рубеж атаку без потерь и проследовало в рукопашную схватку в результате в 12.00 завод Шмидта был захвачен. При этом уничтожено до 200, взято в плен 960 солдат и офицеров, 4 пушки, 2 склада с боеприпасами, 42 автомашины. Тов. Дрепин предан делу партии Ленина-Сталина и Социалистической Родины.

государственной награды орденом «Красная Звезда»  
 Командир роты 1030 СД.  
 7. февраля 1943г. майор *[подпись]* (Ордушев)





II. Заключение вышестоящих начальников

Награжден Орденской Звездой

10. февраля 1943 г.



Командир 26-го стр. дивизии

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий \_\_\_\_\_ Армией \_\_\_\_\_ (звание) Член Военного Совета \_\_\_\_\_ (звание)  
Начальник штаба \_\_\_\_\_ (звание)  
\_\_\_\_\_ 194 г. \_\_\_\_\_

IV. Заключение Военного Совета фронта (округа)

Командующий \_\_\_\_\_ (звание) Член Военного Совета \_\_\_\_\_ (звание)  
Начальник штаба \_\_\_\_\_ (звание)  
\_\_\_\_\_ 194 г. \_\_\_\_\_

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель  
1  
Члены 2  
3

\_\_\_\_\_ 194 г. \_\_\_\_\_

VI. Отметка о награждении